

PENJAGAAN CVL

CVL adalah satu alatan khas yang dipasang dibagaian dada pesakit memasuki salur darah besar iaitu Superior Vena Cava. Ia digunakan untuk pesakit bagi menjalani rawatan kemoterapi , pemberian ubatan seperti antibiotik, pemindahan darah serta pemberian nutrisi tambahan. Oleh itu penjagaan CVL adalah sangat penting bagi mengelakkan jangkitan kuman yang akan mengganggu kelancaran proses perawatan pesakit kanser.

Pesakit yang mempunyai CVL akan diajar cara untuk mencuci bahagian insisi luar kateter dengan sempurna sebelum dibenarkan keluar dari wad dan diyakini mampu untuk menjaga CVL dengan baik.

LANGKAH-LANGKAH MENCUCI CVL (DRESSING)

Basuh tangan selama 30 saat dengan sabun dan air. Pastikan anda mencuci antara jari anda dan di bawah kuku anda. Tanggalkan semua barang kemas dari jari anda sebelum mencuci.

Keringkan dengan tuala bersih.

Sediakan dressing set pada permukaan yang bersih pada tuala kertas baharu.

Buka set dan tuangkan antiseptik Steril-prep ke dalam bekas kapas.

Buka dan simpan tagederm ke dalam dressing set yang sama dan elakkan dari terkena cecair steril-prep bagi mengelakkan kerosakan tagederm.

Tanggalkan plaster dan tagederm lama secara perlahan-lahan. Buang pembalut

Periksa kulit anda untuk kemerahan, bengkak, atau sebarang pendarahan atau saluran lain di sekeliling kateter. Jika terdapat tanda-tanda seperti diatas sila laporkan kepada jururawat atau doktor.

Bersihkan kulit dengan kapas dan larutan pembersih dengan cara zig-zag dari bahagian atas ke bawah. Bersihkan juga pada bahagian stem kateter dari dalam ke luar. Lakukan sehingga bersih dan biarkan kering dengan udara selepas dibersihkan.

Letakkan tagederm baru di atas kawasan di mana kateter memasuki kulit anda. Pastikan sisi grid di atas dan hujung berpecah menyentuh.

Kupas bahagian belakang dari pembalut plastik jernih (Tegaderm atau Covaderm) dan letakkan di atas kateter.

Kemas set dan buang seperti biasa dan cuci tangan.

Selesai. Lakukan sekerap 3 hari sekali atau jika perlu.

